



醫院管理局
HOSPITAL
AUTHORITY

醫院管理局

護理學專業文憑課程

四年全日制課程 資歷架構第五級

Hospital Authority Professional Diploma in Nursing Programme
4-Year Full Time Programme (Qualifications Framework Level 5)



► 報名及更多課程資料，請瀏覽醫管局網頁
<http://www.ha.org.hk> 或掃描二維碼

For application and more details, please visit HA Website
or scan QR code.

► 查詢熱線：2300 6300/ 6400/ 6500
Enquiry Hotlines

醫院管理局轄下護士學校：
Hospital Authority's Nursing Schools:

明愛醫院護士學校

九龍深水埗永康街 111號明愛醫院
懷愛樓2樓

School of Nursing, Caritas Medical Centre

2/F, Wai Oi Block, Caritas Medical Centre,
111 Wing Hong Street, Sham Shui Po, Kowloon

伊利沙伯醫院普通科護士訓練學校

九龍加士居道30號

School of General Nursing, Queen Elizabeth Hospital

30 Gascoigne Road, Kowloon

屯門醫院普通科護士學校

新界屯門青松觀路23號

School of General Nursing, Tuen Mun Hospital

23 Tsing Chung Koon Road, Tuen Mun, New Territories



詳情請掃描以上二維碼
For details, please scan the QR code

背景

自2008年起，醫院管理局（醫管局）一直致力在明愛醫院、伊利沙伯醫院及屯門醫院普通科護士學校提供為期三年的護理學高級文憑課程。鑑於醫療環境轉變，護士角色也不斷增長發展。為進一步提升護理教學質素，令護士學生達到高水平的分析和自我增強技能。醫管局由2021年9月起，將護理學高級文憑課程提升至四年全日制的護理學專業文憑，以配合社會需要。



課程概覽

- 四年全日制學習模式（共145個學分）
- 理論：30個核心科目（包括19個護理專業科目、5個通識科目、4個基礎和應用科學科目、2個行為和社會科學科目）
- 授課語言：英文，輔以中文（除另有說明）
- 臨床實習：在醫管局轄下醫院及診所進行不少於1,400小時的臨床實習
- 資歷架構第五級（680個資歷級別學分）
- 全期學費（共四年）：\$130,150

護理學專業課程協作計劃

護理學專業文憑（PDN）

- 四年全日制修讀模式
- 由醫管局授予
- 醫管局提供專業護理教學及龐大醫護臨床專業團隊，學生能在轄下醫院及診所進行臨床實習
- 明愛專上學院提供通識科目教學和模擬培訓設施

學生完成課程後，符合資格向香港護士管理局申請成為註冊護士（普通科）。

健康科學榮譽學士（護理學）[BHS(N)]

- 一年密集修讀模式或
- 兩年常規修讀模式
- 由明愛專上學院授予
- 培養和裝備畢業生在學術和專業領域發展

由PDN到BHS(N)無縫銜接

雙重證書

醫管局和明愛專上學院致力規劃課程設計，兩支教學團隊合作，提供課程和安排教學，學生可享用醫管局和明愛專上學院的教學資源。



課程優點

- 目前唯一可以在四年內完成相等於資歷架構第五級的本地護理學課程
- 由醫管局提供專業護理教學，以及在轄下醫院及診所的**臨床實習的機會**，並具有龐大醫護臨床專業團隊
- 醫管局護士學校與明愛專上學院保持學術和專業交流，提高教學質素
- 定期舉辦聯校教學發展活動，如模擬培訓、創新教學法、研究項目，加強學習成效

入學資格

- 申請者需達到以下**香港中學文憑考試成績（或同等學歷）**之最低成績要求：

	主修科目				甲類選修科目
	英國語文	中國語文	數學	通識教育	
最低要求 (成績級別)	3	3	2	2	2



Background



Since 2008, Hospital Authority (HA) devotes to provide 3-year Higher Diploma in Nursing Programme in School of General Nursing of Caritas Medical Centre, Queen Elizabeth Hospital and Tuen Mun Hospital. In view of the changes in healthcare environment, care delivery and models, nursing practices and role of nurses are evolving and growing. To enable our graduates to attain a higher level of analytic, critical appraisal and self-enhancement skills, HA upgrades the existing pre-registration nursing programme to a 4-year full time Professional Diploma in Nursing Programme starting from September 2021 to meet the society needs.

Overview of the Programme

- 👤 4-year Full-time Programme (total 145 credits)
- 📖 Theoretic input: 30 core subjects, including 19 Nursing Arts and Sciences subjects, 5 Generic subjects, 4 Basic and Applied Sciences subjects, 2 Behavioural and Social Sciences subjects
- ⚙️ Medium of instruction: English, supplemented with Cantonese (unless stated otherwise)
- 🔍 Clinical practicum: not less than 1,400 hours clinical practices in HA hospitals and clinics
- 📊 Qualifications Framework Level 5 with 680 QF Credits
- 💰 Tuition fee (total 4 years): \$130,150



Collaborative Nursing Programme

Professional Diploma in Nursing (PDN)

- 4-year full-time Programme
- To be awarded by **Hospital Authority (HA)**
- HA contributes teaching for **Nursing subjects** and extensive **healthcare professional team**, provides **clinical practicum** for students in HA hospitals and clinics
- Caritas Institute of Higher Education (CIHE) provides teaching for **Generic subjects** and **simulation facilities**

Phase 1



Phase 2

Top-up Bachelor of Health Sciences with Honours Degree (Nursing Stream) [BHS(N)]

- 1-year (Intensive Mode) or
- 2-year (Regular Mode)
- To be awarded by **Caritas Institute of Higher Education (CIHE)**
- To develop and equip PDN graduates for further **academic and professional advancement**

On successful completion of the programme, graduates are eligible to apply for registration as Registered Nurse (General) under the Nursing Council of Hong Kong (NCHK).

Seamless Articulation from PDN to BHS(N)

Dual Exit Awards

HA and CIHE works together on programme design, planning, delivery, teaching and learning arrangement. Students could enjoy the facilities and resources provided by both HA and CIHE.

Benefits of the Programme

- The only local Qualifications Framework Level 5 Nursing Pre-Registration Programme to be completed in 4 years
- HA contributes teaching for Nursing subjects and extensive healthcare professional team, provides clinical practicum for students in HA hospitals and clinics
- Better teaching quality with academic and professional exchange among HA Nursing Schools and CIHE
- Joint staff development activities such as simulation training, innovative pedagogy and research



Entry Requirements

- The candidates must meet the following minimum requirements in Hong Kong Diploma of Secondary Education (HKDSE) or equivalent:

	Core Subjects				Elective subject from Category A
	English Language	Chinese Language	Mathematics	Liberal Studies	
Minimum Requirement (level)	3	3	2	2	2